
Protokół Nr IV/2018 
z obrad sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie 

z dnia 28 grudnia 2018 roku 
 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Mysiara. 
Rada uczciła minutą ciszy śmierć 12 polskich górników, którzy zginęli w kopalni w 
Czechach. 
Przewodniczący powitał wszystkich zebranych na obradach. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy  14 radnych, sesja jest władna 
do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Na sekretarza obrad zaproponował radnego Piotra Jarosa – radny wyraził zgodę. 
Głosowanie 
13 głosów – za 
Zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad – nie zgłoszono. 
Odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 
2. Powołanie sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
5. Sprawozdanie z działalności  Burmistrza Sędziszowa w okresie międzysesyjnym. 
6. Uchwała w sprawie zmian w WPF na lata 2018 – 2028. 
7. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok. 
8. Uchwała w sprawie WPF na lata 2019 –  2030. 
9. Podjęcie uchwały budżetowej na rok 2019: 

            – odczytanie projektu uchwały budżetowej, 
            – odczytanie opinii w sprawie projektu budżetu przedstawionej przez  
               przewodniczącego Komisji Budżetowej, 
            – odczytanie opinii RIO o projekcie uchwały budżetowej oraz o prognozie długu, 
            – dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 
            -  głosowanie nad uchwałą budżetową. 
      10. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów  
            Alkoholowych na 2019 rok. 
      11. Uchwała w sprawie Programu przeciwdziałania Narkomanii na 2019 rok. 
      12. Uchwała w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania  
          „Posiłek w szkole i w domu na lata 2019 – 2023”. 
      13. Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z  
            pomocy społecznej przez osoby objęte programem „Posiłek w szkole i w domu na lata 
            2019 – 2023”. 
      15. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze wewnętrznej. 
      16. Uchwała w sprawie wysokości diet przysługujących radnym. 
      17. Wolne wnioski i dyskusja. 
      18. Zamknięcie obrad. 
Głosowanie 
14 głosów – za 
Ad. 4 
Zapytał czy są uwagi do protokołów z poprzednich sesji II i III – nie zgłoszono. 
Głosowanie 14 głosów – za 
Ad. 5 
Pan Burmistrz odczytał sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym. 
Podziękował swoim współpracownikom  



, jednostkom organizacyjnym, jednostkom pomocniczym, organizacjom społecznym, Policji, 
PSP, KGW, Fundacjom, Stowarzyszeniom za zaangażowanie, współpracę na rzecz rozwoju 
gminy.  
Odpowiedział na pytanie z poprzedniej sesji w sprawie zwiększenia deficytu  w ciągu roku o 
kwotę 1.190.000zł,  a wydatki ogółem zwiększyliśmy o 3mln.  
Między innymi co mieściło się w ty, dołożyliśmy 150tys. jako dopłata do wody, zwiększenie 
o 67tys. na zimowe utrzymanie, 50tys. zakup 2 lokali użytkowych, do utrzymania 
bezdomnych zwierząt dołożono 86tys. kupiliśmy 2 parkingi na os. Sady, ponad 100tys. 
wydano na modernizację lokali w zasobie mieszkaniowym, 
Zwiększono o 90tys, środki na miejsce aktywności lokalnej na Sadach, 100tys do świetlicy w 
Mierzynie, do płac dla nauczycieli ponad 100tys. dołożono, remont dachu na SCK 85tys. 
250tys. dołożono do odcinka drogi przy GASPOL, 2 chodniki Słaboszowice – Krzcięcice 
60tys. ogółem na dodatkowe rzeczy inwestycyjne ok. 1,8mln. w tym wiele mniejszych rzeczy 
których już nie będę wymieniał. 
Była społeczna potrzeba żeby takie rzeczy w ciągu roku podejmować, jeśli będą takie 
potrzeby to również z takimi wnioskami będę występował. 
Radny W. Tabor 
- 135 instalacji kolektorów słonecznych, czy to jest tylko lista podstawowa. 
Pan Burmistrz 
- to jest lista podstawowa osób zakwalifikowanych do projektu, jest lista oczekujących na 
kolektory i fotowoltaikę. Z RPO mogliśmy pozyskać tylko na kwotę 3mln, jeśli pojawią się 
następne możliwości będziemy się starać. 
Radny J. Strzelec 
- KGW jaka to teraz jest instytucja, czy rządowa? 
Pan Burmistrz 
- do tej pory były zarejestrowane w Kółkach Rolniczych. Od listopada nowa ustawa wygasza 
funkcjonowanie tamtych KGW, teraz od nowa muszą się zarejestrować W ARiMR i założyć 
Stowarzyszenie, będą mogły uzyskiwać dotacje. 
Radny J. Strzelec 
- czym podyktowana jest cena za wyłapywanie bezdomnych zwierząt? 
Pan Burmistrz 
- stawka wynika z procedury przetargowej. 
Radny P. Jaros 
- apeluję abyśmy mogli otrzymywać sprawozdanie z działalności Burmistrza przed sesją 
Żebyśmy mogli wcześniej się zapoznać, nie widzę przeciwwskazań. Burmistrz i tak będzie 
musiał przedstawić raport ze stanu finansów gminy. 
Ad. 6 
Pani Skarbnik 
‐ przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w WPF na lata 2018 – 2028. 
Głosowanie 
10 głosów –za 
4 głosy – wstrzymujące się                   uchwała Nr IV/23/2018 
Ad. 7 
Pani Skarbnik 
- przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok. 
Głosowanie 
10 głosów – za 
4 głosy – wstrzymujące się                 uchwała Nr IV/24/2018 
Ad. 8 
Pani Skarbnik 



- przedstawiła projekt uchwały w sprawie WPF na lata 2019 –  2030. 
Głosowanie 
10 głosów – za 
4 głosy – wstrzymujące się                 uchwała Nr IV/25/2018 
Ad. 9 
Pani Skarbnik 
- przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2019 rok. 
Autopoprawki były szczegółowo omawiane na wspólnym posiedzeniu Komisji stałych. 
Radny J. Jaworski 
- odczytał opinię Komisji Budżetowej o projekcie budżetu na 2019 rok – opinia pozytywna. 
Pani Skarbnik odczytała opinie RIO o projekcie uchwały budżetowej oraz o prognozie długu, 
oraz o WPF na lata 2019 – 2030 – wszystkie opinie pozytywne. 
Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 
Pan Przewodniczący 
- mamy pozytywne opinie RIO i Komisji Budżetowej, teraz najważniejsze jest podjęcie 
uchwały a jak zawsze w ciągu roku będą zmiany tego budżetu. 
Radny J. Chmielarski 
- w imieniu Klubu PiS chcemy zapytać Burmistrza czy rozdział 75075 w 2018 roku został 
wykorzystany w 100%? 
- na ostatniej sesji nadzwyczajnej radni LWS zaciągnęli kredyt 8mln co daje ogółem ponad 
33mln zadłużenia. Przytoczył słowa Burmistrza „nie można roztrwaniać publicznych 
pieniędzy, najlepiej rządzi się publicznymi pieniędzmi” powiedział Pan na zebraniu wiejskim 
w Łowini przy podziale funduszu sołeckiego. 
Na pytanie ile ma Pan na promocję Burmistrz odpowiedział 75tys. myślę, że taka sama kwota 
była na 2018r. Na 2019 rok jest 184.701zł, czyli okłamał Pan o kwotę 109.710zł. Nie można 
brać tak wysokiej kwoty kredytu jaki jest na dziś 33mln. i ją tak łatwo rozpuszczać.  Jako 
Klub będziemy walczyć o każdą złotówkę żeby była wydana prawidłowo. 
Składam wniosek formalny o przeniesienie z rozdziału 75075 kwoty 109.710zł do działu 
60016 na drogi publiczne gminne. 
Radny P. Jaros 
- WPF na lata 2019 – 2030 jest integralny z budżetem gminy, zgodnie z zał. Nr 1 WPF str. 5 
zadłużenie wzrosło do kwoty 33.185.751,19zł to można stwierdzić. Zauważa się że 
pozyskiwane środki unijne nie wpłynęły zasadniczo na rozwój gminy, bardziej 
skonsumowane niż zainwestowane. 
Budżet świadczy bardziej o kryzysie niż rozwoju. RIO nie jest zainteresowana jakie 
inwestycje realizujemy, czy przynoszą dochód czy nie, najważniejsze dla nich czy gmina jest 
w stanie wziąć  kredyt i spłacić zadłużenie, wiemy że takie możliwości jeszcze istnieją. Jako 
Klub PiS nie jesteśmy przeciwni inwestycjom dla społeczeństwa ale jesteśmy przeciwni 
takim, które generują zadłużenie gminy. 
Ten budżet można porównać do ustawy „prawo o ruchu drogowym” do przepisów 
rozporządzenia w sprawie postępowania z kierowcami którzy przekraczają limit punktów 
24pkt. można jeździć ostrożnie i tego limitu nie przekroczyć,  U Burmistrza tej ostrożności 
brak, co dla gminy może mieć katastrofalne w przyszłości skutki. Po pewnym czasie RIO 
może zastopować i dać negatywną opinię. Przysłowie mówi tak krawiec kraje ile mu materii 
staje. O budżecie trudno nam wyrazić jakąkolwiek opinię bo jako Klub PiS nie 
uczestniczyliśmy w jego przygotowaniu, tak jak Komisja Budżetowa, która dostała gotowe 
propozycje do zaopiniowania, tak jak się to odbywa i odbywało wcześniej. Jako radni 
chcielibyśmy to zmienić żebyśmy mogli brać realny udział w przygotowaniu budżetu.. Budżet 
jest autorskim projektem Burmistrza, w ocenie Klubu PiS nie do końca  odzwierciedla 
potrzeby społeczne. Jako Klub PiS nie dajemy ani zielonego ani czerwonego światła, 



wstrzymamy się od głosu ale bacznie będziemy się przyglądać realizacji autorskiego budżetu 
i dokonywaniu wszelkich przesunięć. Pięć razy będziemy oglądać każdą złotówkę przez Pana 
wydaną. 
Radny J. Chmielarski 
- na ostatniej sesji zadałem 1 pytanie i 4 ppkt, nie otrzymałem odpowiedzi. Dziś jeszcze raz 
powtórzę  ile gmina wydaje na odsetki od dotychczas zaciągniętych kredytów. Jeśli nie dziś to 
na następną sesję na pewno już będziemy wiedzieć. 
Pan Burmistrz 
- trudno na wszystko od razu odpowiedzieć i ustosunkować się do tego co Panowie radni 
wypowiedzieli. Moja opinia jest taka, że każdy ma prawo do sporów, dyskusji, kontroli, 
uważam że to co robimy jest transparentne zawsze dyskutowanie na dziesięciu spotkaniach. 
Rzeczy które były do tej pory wykonywane służyły i będą służyć ludziom.  
Budżet nie odzwierciedla potrzeb – proszę żeby formułując wnioski konkretnie odnieść się do 
czegoś. Tak jak w sprawozdaniu pozwoliłem sobie wyjaśnić na co zwiększono deficyt 
podałem zadania. Proszę się wgłębiać w zagadnienia przeanalizować czy było potrzebne 
społecznie to co robimy czy nie, tak  jak mieszkania komunalne, drogi przy terminalu 
GASPOL, dołożenie do płac w oświacie. Wejść głęboko i zastanowić się społecznie, nie w 
imieniu partii jak to ciągle  przedstawiacie. Przyszedłem do samorządu dla ludzi a nie dla 
partii. 
Do radnego Chmielarskiego - na promocje łącznie ok. 190tys. w tym były organizowane Dni 
Sędziszowa, Festiwal Ludowy, 100lecie Niepodległości, obchody w Swaryszowie przeróżne 
imprezy i uroczystości, w porównaniu do innych gmin nasze wydatki nie są duże. Gmina 
musi żyć, tak mamy gospodarować żeby wystarczyło na różne rzeczy społeczne– z tego były 
kalendarze, nasza gazeta i inne. Pracownicy muszą się ciężko napracować żeby pozyskać 
pieniądze, za niektóre projekty niewielkie pieniądze a bardzo dużo pracy przy rozliczeniu, 
- przesunięcie dewastujące życie gminy społeczne  wg mnie jest to chwyt propagandowy żeby 
się przypodobać, wiem jak gospodarować środkami gminy, nigdy nie doprowadzę do tego 
żeby gmina była zlicytowana. Nigdy nie okłamałem świadomie żeby coś ukryć. 
WPF wg wskaźników wszystko musi być ujęte, to jest szacunkowa wielkość jakie może być 
zadłużenie. Gdyby cokolwiek celowo było zrobione co nie służy ludziom mielibyśmy 
wyrzuty sumienia, ci co podnoszą rękę. 
- Pan jako osoba publiczna mówi o finansach, a co by było że źle wykorzystane środki na 
świetlicę w Łowini gdy musielibyśmy oddać pozyskane pieniądze, i to jest dbanie o publiczne 
pieniądze, myślę że nie tędy działania osoby publicznej i w innych rzeczach również. 
Do radnego Jarosa – do wielkości zadań inwestycyjnych  za ponad 130mln, a zadłużenie jakie 
będzie na koniec na koniec 2018 roku planowane 28mln, w tym jeszcze pożyczka do SPEC. 
- środki unijne że nie wpływają na ożywienie gospodarcze, takie teorie można snuć ale trzeba 
zrozumieć co powinien tworzyć samorząd – np. edukacja, rekreacja, zdrowie, atmosfera dla 
przedsiębiorców,  na miarę naszego położenia geograficznego, naszych możliwości 
gospodarka ma się dobrze, po czasach kryzysu w Sefako. 
- budżet świadczy o kryzysie a nie rozwoju – my na inwestycje przeznaczamy prawie 42% 
czy to przejadamy, wydatki majątkowe 32mln z dochodów własnych na inwestycje 
9.491.000zł. czego mamy nie robić wskażcie, zastanówcie się i wskażcie czego nie robić. 
- inwestycje żeby przynosiły dochód – takie jak instytucje kultury, sportu i rekreacji one nie 
przynoszą dochodów ale służą ludziom, trzeba robić wszystko żeby jak najmniej obciążały 
budżet. 
- przeciwni inwestycjom generującym długi  – pokazać jakie a nie tylko hasła. 
W samorządzie powinny być spory, dyskusje a nie opozycja jak w Warszawie. W Powiecie 
opozycja, w szkole a teraz w Radzie Miejskiej.  



- katastrofalne konsekwencje dla gminy ten budżet, proszę pokazać gminy które chcą się 
rozwijać jakie mają wskaźniki zadłużenia. Trzeba zacząć spłacać duże inwestycje jak 
oczyszczalnia, kanalizacja, żłobek, termomodernizacja SCK i Drewnianego osiedla.  
- Klub PiS nie uczestniczył w pracach nad projektem budżetu, ale 15 listopada dostał projekt 
każdy radny, nikt nie złożył wniosków. 
- twierdzenie że Komisja Budżetowa dostała gotowy dokument, Przewodniczący powiedział 
iż przygotowywali opinię we współpracy ze Skarbnikiem, Komisja ma prawo składać 
wnioski. 
Wcześniej też dostawaliśmy opinie, pewnie tak a opinie  o gminie i były różne. 
- budżet nie odzwierciedla potrzeb – nie wszystko jest ujęte bo na dziś nie ma możliwości 
żeby zrealizować wszystko. My jesteśmy małą gminą a na wydatki planujemy ponad 77mln. 
zawsze proszę żeby w merytorycznej dyskusji przekonywać ale ja pokazuję uwarunkowania 
jakie są. 
Do radnego Chmielarskiego – ile wydajemy na odsetki od kredytów, w dalszej części sesji 
postaramy się odpowiedzieć. Wielkości były czytane – 42% przeznaczamy na inwestycje, 
ponad 6mln ponad subwencję dokładamy do oświaty, złożyliśmy projekty na ponad 700tys, 
gdzie jest potrzeba, oświata to priorytet. Proszę aby zrozumieć funkcjonowanie tego budżetu. 
W latach gdy było pierwsze rozdanie 2007 – 2013 zadłużenie mogło być do 60% . 
Nie można na 100% twierdzić ale na dziś wg mnie budżet jest bezpieczny, oby się tylko 
warunki zewnętrzne nie zmieniły, będziemy spokojnie funkcjonować. Nasza gmina jest dla 
wielu dobrym przykładem rozwoju gospodarczego i społecznego. 
Radny J. Chmielarski 
- zadałem proste pytanie a Pan mi nie odpowiedział, Pan komentuje nasze uzasadnienie tak 
było również na ostatniej sesji gdy zadałem pytanie o odsetki. Proszę odpowiedzieć na 
pytanie. 
Pani Skarbnik 
- za chwilę przyniosę i podam konkretną kwotę ale na dzień dzisiejszy. 
Radny J. Chmielarski 
- zadałem krótkie pytanie chodzi mi o dział 75075 czy był wykorzystany w 100% a Burmistrz 
komentuje nasze uzasadnienie. 
Pan Burmistrz 
- sprawdzimy i dokładnie odpowiemy ale na pewno jest to ponad 184tys. 
Radny J. Strzelec 
- przytoczył zapisy z uchwały z listopada 2010 roku w sprawie trybu prac nad projektem 
uchwały budżetowej: 
„W przypadku gdy z ustaleń prac nad budżetem wynika konieczność dokonania w projekcie 
uchwały budżetowej zmian powodujących zmniejszenie dochodów lub zwiększenie 
wydatków i jednocześnie zwiększenie deficytu budżetu, dla ich wprowadzenia niezbędna jest 
zgoda Burmistrza”. 
§ 4 pkt. 4. Komisja właściwa do spraw budżetu organizuje z Przewodniczącym Rady i  
Burmistrzem posiedzenie przewodniczących wszystkich komisji Rady, wiceprzewodni-
czących Rady, Skarbnika Gminy w celu omówienia i zajęcia stanowiska w formie opinii 
zbiorczej w sprawach zgłoszonych przez poszczególne komisje Rady”. 
Radny J. Jaworski 
- Pan jako wieloletni Przewodniczący Komisji Budżetowej też Pan spotykał się też  ze 
Skarbnikiem. Powinno się rozmawiać na Komisjach. 
Było spotkanie wspólne wszystkich Komisji i nikt się nie odnosił do projektu, nie było 
żadnych wniosków. W Komisji Budżetowej są 3 osoby nikt więcej nie chce dołączyć. Wg 
 nas budżet jest solidarnościowy, który odpowiada za rozwój całej gminy we wszystkich 



aspektach. Do końca września każdy może składać wnioski do budżetu. 
Radny P. Jaros 
- robi Pan sobie show medialne, jest Pan Burmistrzem 17 lat, nam chodzi o zadłużenie które  
jest wynikiem całości Pana działalności. Są pozytywne rzeczy ale i negatywne. Mówi Pan że 
Pan przyszedł dla ludzi ale zapomniał Pan że był delegowany przez partię, my szliśmy pod 
pewnym szyldem i my się nie wstydzimy swojego szyldu. My wiemy że tu tylko pracownicy 
kawał dobrej roboty robią, chodzi o to że Pan się pod wszystko podłącza, pod promocje 
wszędzie tylko Burmistrz. 
My rzucamy pewne hasła, jest to dopiero IV sesja, w pewnych kwestiach będziemy się 
 zgadzać z Panem Burmistrzem będziemy popierać programy prorozwojowe ale tutaj się nie  
rozumiemy. Wytyka Pan jakieś zaszłości, nie wszyscy będą przychlebiać się Burmistrzowi, w 
każdej radzie potrzebny jest głos odmienny, który będzie sprzyjał dalszej pracy Pana 
Burmistrza. 
Pan Burmistrz 
- rozumiem krytykę, dyskusje, spory ale proszę nie używajcie takich słów jak  niechlujstwo, 
 co zrobiliśmy co nie  służy ludziom, to pokażcie. 
Radny J. Chmielarski 
- wszelkie organizacje imprez wszędzie Burmistrz. Orientowałem się jak to jest w innych 
gminach, to dzisiaj Rada będzie głosowała nad budżetem, ładnie wyglądałoby to w 2019 roku 
gdyby było Rada Miejska i Burmistrz bo to Rada daje pieniądze, tak to  jest w innych 
gminach a nie tylko promowanie Burmistrza. 
Radny J. Strzelec 
- mnie chodzi o wykonanie uchwały, nie wiem czy Komisje pracowały nad budżetem. 
Pan Przewodniczący 
- zaznaczam że nie jest to aluzja do radnego Jarosa, jest też takie powiedzenie „ żeby 
wszystko dobrze funkcjonowało to trzeba zaczynać od siebie, pokazać co było źle a co można 
udoskonalić”. 
Pan Chmielarski mnie zaskoczył, to Pan na zebraniu w Łowini zrobił show, szkoda że nie 
mamy tego nagrania żeby odtworzyć. Mam takie odczucie że Pan chce przenieść pewne 
rzeczy na sesję Rady Miejskiej, chce Pan być liderem. 
Radny J. Chmielarski 
- przypominam Panie przewodniczący że radny zgodnie z ustawą zadaje pytania 
Burmistrzowi, a nie krytykuje rannych. My jako Klub nie krytykujemy radnych tak jak Pan to 
robi.  
Pan Przewodniczący 
- poddał pod głosowanie wniosek formalny o przeniesienie kwoty 109.710zł  z rozdz.75075 
promocja gminy do rozdz. 60016 drogi publiczne gminne. Często będą zmiany do budżetu 
będzie można korygować i na drogi będzie można środki zwiększać, ale o tym decyduje 
Rada. 
Pan Burmistrz 
- to zaburzy wiele zadań już zaplanowanych łącznie z Festiwalem, Dożynkami i inne, jako 
stanowiący organ wykonawczy bardzo proszę o nie przegłosowanie tego wniosku bo wiele 
rzeczy jest planowanych i niemożliwe będzie ich wykonanie. Proszę być odpowiedzialnym, 
na drogi tak jak było powiedziane będziemy fundusz z różnych źródeł zwiększać. 
Radny J. Wiencek 
- nie powinniśmy z promocji zabierać pieniędzy to jest promocja a na drogi jeszcze będą 
pieniądze tak jak Burmistrz mówi, będą na drogi powodziowe. Pewne tematy na pewno są 



pokontraktowane i trzeba byłoby wszystko zmieniać. Z jednej strony mówimy żeby się 
promować a z drugiej zabieramy pieniądze, po to tylko żeby zaistnieć. 
Pan Przewodniczący 
- głosowanie wniosku 
5 głosów – za 
9 głosów – przeciw 
Głosowanie uchwały w sprawie budżetu gminy na 2019 rok 
10 głosów – za 
4 głosy – wstrzymujące się               uchwała Nr IV/26/2018 
Radny J. Wiencek 
- przegłosowaliśmy budżet na 2019 rok przygotowany zgodnie z ustawą o samorządzie 
gminnym i finansach publicznych, opinie RIO i Komisji Budżetowej pozytywne. Za 
głosowało 9 radnych z Lokalnej Wspólnoty Samorządowej plus 1 radny nie zrzeszony. 
Budżet jest ambitny aby tylko udało się zrealizować wszystko co jest zaplanowane.  Mając 
doświadczenie z lat ubiegłych może być trudność z wykonawcami niektórych inwestycji np. 
jak było z fotowoltaiką, miało być w 2018 a przesunięto na 2019 rok, będziemy modyfikować 
ten budżet, często są to sprawy niezależne od Burmistrza, Urzędu  czy Rady. Mamy 
zaplanowane inwestycje jak żłobek, termomodernizacja SCK i os. Drewnianego, 
oczyszczalnia, kanalizacja, place zabaw. Czy tych zadań radny nie powinien popierać a 
jednak zdania są podzielone. LWS jest za tymi zadaniami i będzie czuwać nad ich realizacją. 
Na 2019 rok zaplanowane na inwestycje ponad 30mln, aby otrzymać dofinansowanie musimy 
mieć wkład własny, deficyt to jest wkład własny, nie zostanie skonsumowany. 
Pan Burmistrz 
- dziękuję tym którzy poparli budżet, chciałbym go realizować we współpracy z całą Radą. 
Problemów na pewno nie zabraknie. 
Radny P. Jaros 
- jako Klub PiS czekamy na spotkanie z Panem Burmistrzem, jak to Pan deklaruje.  
Ad. 10 
Pan Przewodniczący 
- zapytał czy są pytania do uchwały  w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 rok – nie zgłoszono. 
Głosowanie 
14 głosów – za                       uchwała Nr IV/27/2018 
Ad. 11 
Pan Przewodniczący 
- Uchwała w sprawie Programu przeciwdziałania Narkomanii na 2019 rok. 
Głosowanie 
14 głosów – za                     uchwała Nr IV/28/2018 
Ad. 12 
Pan Przewodniczący 
- Uchwała w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 
dożywiania  „Posiłek w szkole i w domu na lata 2019 – 2023”. 
Głosowanie 
14 głosów – za                   uchwała Nr IV/29/2018 
Ad. 13 
Pan Przewodniczący 
- Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania 
z pomocy społecznej przez osoby objęte programem „Posiłek w szkole i w domu na lata 
2019 – 2023”. 
Głosowanie 



14 głosów – za                 uchwała Nr IV/30/2018 
Ad. 14 
Pan Przewodniczący 
- odczytał projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze 
wewnętrznej. 
Głosowanie 
14 głosów – za               uchwała Nr IV/31/2018 
Ad. 15 
Wiceprzewodnicząca A. Konieczna 
- odczytała projekt uchwały  w sprawie wysokości diet przysługujących radnym. 
Radny R. Dębicki 
- mam propozycję, sugeruję aby zastanowić się i dopisać 1 pkt. mam znajomego na Pomorzu 
też mają w uchwale pkt. o potrąceniach za nieobecność. Jeden radny uległ ciężkiemu 
wypadkowi i doszło do takiego rozdwojenia, z jednej strony potrącano mu za nieobecność a 
jednocześnie zbierano pieniądze aby mu pomóc. Może zapisać „ w szczególnie 
uzasadnionych przypadkach losowych Przewodniczący może na wniosek radnych odstąpić od 
potrąceń”. Nie chodzi tu o chwilową niedyspozycyjność, los jest jednak przewrotny i myślę, 
że w takich sytuacjach można byłoby odstąpić i nie potrącać. 
Radca Prawny 
- propozycja wydaje się ze cel i idea słuszna, ale musimy się poruszać w ramach prawa, dieta 
to co Pan proponuje sprowadzałaby  się do pewnego rodzaju wynagrodzenia. Dieta jest 
rekompensatą utraconych zarobków w związku z udziałem w pracach Rady. Nieobecność z 
tytułu choroby i tak jest wynagradzana poprzez zasiłek chorobowy. Trudno poszukiwać 
innych form wsparcia takiej osoby a nie koniecznie w ramach takiej uchwały. To przeczyłoby 
idei tego świadczenia które radny otrzymuje. Radni mogą to przegłosować ale trzeba się 
liczyć że w rozstrzygnięciu nadzorczym uchwała zostanie uchylona. 
Radny R. Dębicki 
- czy pkt o potrąceniach jest obligatoryjny w każdej uchwale? 
Radca prawny 
- tak potrącenia muszą być, to nie jest świadczenie jak wynika z orzecznictwa sądów, jest to 
rekompensata z tytułu utraconych zarobków, radni nie mogą ponosić negatywnych 
konsekwencji z tego tytułu że służą społeczeństwu. 
Radny R. Dębicki 
- jeśli jest opinia że to jest niezgodne z prawem i ma być uchylone to nie widzę sensu aby to 
wprowadzać. 
Radca prawny 
- te potrącenia muszą spełniać pewną rolę, bezpieczniej jest nie wprowadzanie tego zapisu bo 
uchwała mogłaby być odrzucona w nadzorze Wojewody. 
Pan Przewodniczący 
 - poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wysokości diet dla radnych 
14 głosów – za                     uchwała Nr IV/32/2018 
Ad. 16 
Radny R. Dębicki 
- co z projektem prac na Drewnianym, rozumiem że będzie wymiana dachów, 
- studzienki w ulicach Kwiatowa i Leśna były udrażniane ale są zatkane w 70% prośba o jak 
najszybsze ich wyczyszczenie, 
- jest ustawa, która zobowiązuje do odśnieżania chodników przed posesją a jeśli nie ma 
chodnika tylko jezdnia to czy jest obowiązek utrzymywania porządku? Jest wiele takich 
miejsc, przy krawężnikach rośnie trawa która niszczy asfalt a właściciele nie poczuwają się 



do czyszczenia, czy jest jakiś przepis aby zmusić właścicieli do czyszczenia pasa drogowego 
a jeśli nie to jakieś służby do tego powołane, 
- na ostatnim zebraniu OSP Sędziszów poruszano kwestię zakupu dewasto do ogrzewania 
samochodu, upoważniono mnie abym to zgłosił strażacy proszą o zakup przynajmniej do 1 
samochodu, bo podczas akcji marzną i muszą się ogrzewać w innych samochodach. Koszt 
tego urządzenia to ok. kilku tysięcy, prośba o jak najszybszy zakup. 
- w bocznej drodze od Kwiatowej jest duża dziura powstała w wyniku prac ziemnych przy 
kanalizacji i teraz się zapada, prośba o uzupełnienie tej nawierzchni, w moim odczuciu ta 
naprawa powinna polegać na wycięciu daniu nowej podsypki i wyrównaniu. 
Radca prawny 
- jest ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, nakłada ona na właścicieli posesji 
obowiązek sprzątania z chodników bezpośrednio  przyległych do nieruchomości. Jeśli nie ma 
chodnika przepis nie rozciąga się na utrzymanie jezdni, to byłoby przerzucanie obowiązków 
gminy na obywateli. 
Radny R. Dębicki 
- nie ma problemu tam gdzie mieszkają ludzie, szczególny problem tam gdzie nikt nie 
mieszka lub przebywa za granicą. 
Radny J. Chmielarski 
- w imieniu Klubu PiS złożył interpelacje dotyczy suszy. Wg Wojewody 100% gmin było 
zagrożone suszą – informacje te były zamieszczane na stronach gmin. Dzwoniłem do naszego 
Urzędu do p. Flak powiedziała, że suszy nie ma, zadała pytanie czy z tego tytułu zdechła 
krowa czy świnia, powiedziałem że nie. Dodała że stacja Meteorologiczna nie stwierdziła 
suszy. Wojewoda napisała że na terenie całego województwa występuje susza. Gminy 
powoływały komisje, rolnik otrzymywał protokół i zawoził do Agencji, pytałem naszego 
rolnika czy zgłaszał ale nie otrzymałem odpowiedzi. W sąsiednich gminach np. Michałów 
sołtysi informowali mieszkańców, również księża ogłaszali.  Część naszych twierdzi że nie 
wiedziała, rząd przeznaczył 2mld na pomoc sądzę, że nasi rolnicy stracili od 1,5 – 2 mln. 
burmistrz mówi że robi wszystko a nasi rolnicy stracili. 
Pan Burmistrz 
- to nie jest interpelacja ani zapytanie  tylko wywód osobistych odczuć twierdzeń nie 
pokrytych niczym , że ktoś stracił. U nas wszystko było w terminie, sprawa suszy była 
nagłośniona,  do nas wpłynęło kilka wniosków. Komisja była powołana zgodnie z 
wytycznymi Wojewody, okazało się że straty były mniejsze niż te wymagane 30% żeby 
rolnik mógł się ubiegać o pomoc. Interpelacja będzie umieszczona na BIP łącznie z 
odpowiedzią jak stanowi prawo. Nie zaniedbaliśmy jako gmina sytuacji suszy, nikt z naszej 
gminy nie mógł wziąć odszkodowania, lepiej żeby żadna klęska nie dotykała nikogo. Plony 
nie były mniejsze niż w latach ubiegłych. 
Radny R. Dębicki - termomodernizacja jest na liście rankingowej będziemy zaproszeni do 
podpisania preumowy co umożliwi rozpoczęcie procedury przetargowej, nie potrafię podać 
czasu kiedy będzie wykonane. Wymianę dachów ujęliśmy. Wydzieliliśmy termomodernizację 
SCK i os. Drewnianego i mamy możliwość pozyskania ok. 3mln. 
- studzienki może przeoczenie, ZUK będzie wykonywał, 
- niech OSP Rynek wystąpi z pismem co im potrzeba, 
- droga od Kwiatowej, sprawdzimy i zabezpieczymy przed zimą. 
Pan Przewodniczący 
- odczytał pismo mieszkańców Borszowic w sprawie wysypiska śmieci, 
- ustalone jest z firmą od kanalizacji że będą uzupełniać zapadliska po pracach. 
Radny J. Strzelec 
- wg mnie nie Rada Sołecka powinna występować tylko sołtys. 
Radny A. Stępień  



– przystanki w Zagaju i Zielonkach nie zakończone, jest tylko konstrukcja mieszkańcy pytają 
kiedy to będzie zrobione? 
- sprawa odstawiania koszy po opróżnieniu z odpadów pracownicy stawiają we wjazdach na 
posesje, stwarza to problem z wjazdem, 
- kosze przy odbiorze odpadów uszkadzane, są popękane. 
Pan Burmistrz 
- obsługa zadłużenia na dziś całość to 508tys, 
- na promocję kwota 181.684,18zł wykonanie na dziś, a plan 191.401zł, 
- do mieszkańców Borszowic przygotowujemy odpowiedź, to są trudne tematy, 
- nie będzie zgody na przystanek w Borszowicach bo są zakręty, ze względu na 
bezpieczeństwo, 
- chodnik od cmentarza do Borszowic, wystąpimy do Zarządu Powiatu i ZDP aby ujęli w 
zadaniach chodnik od cmentarza do Borszowic, 
- na ulicach Bąkowska, Partyzantów i Piaskowej będziemy się starać utrzymać przejezdność, 
- przystanek Zagaje, wykonawca robi inne rzeczy i się przedłuża, obiecał że zrobi, 
- ZUK systematycznie uzupełnia wybite osłony, 
- zwrócimy uwagę na sposób odbioru odpadów. 
Pani R. Pacholec 
- na ul. Kwiatowej przechylony znak drogowy, grozi że upadnie na prywatną posesję, 
koniecznie naprawić. 
Radny K. Prusek 
- co z wnioskiem na modernizację świetlicy w Czekaju, 
- Dyrektor SP Tarnawa prosi o ustawienie kosza na śmieci. 
Radny W. Tabor 
- uprzątnąć błoto z jezdni skrzyżowanie drogi gminnej z powiatową gościniec kierunek 
świetlica, 
- na byłej strzelnicy coraz więcej gałęzi. 
Wiceprzewodnicząca A. Konieczna 
- Mierzyn wystąpienie do Starostwa i do Burmistrza o chodnik, nie ma ograniczenia tonażu, 
są głębokie rowy ale nie ma pobocza, tam jest duży ruch samochodowy a jest to droga dojścia 
do przystanku kolejowego i do szkoły. 
Pan Burmistrz 
- świetlica Czekaj na dziś jeszcze nie wiemy, 
- kosz ustawimy ale oni muszą dbać o to miejsce, 
- błoto na drodze będziemy to robić w ramach bieżącego utrzymania, 
- strzelnicę sprawdzimy, na dziś nie odpowiem, 
- wystąpimy do Powiatu i ZDP z prośbą o ujęcie jako priorytet budowę chodników na terenie 
całej gminy tam gdzie są domy. Propozycja moja żeby punktem odniesienia była ilość km 
dróg powiatowych na terenie każdej gminy jako czynnik decydujący ile Powiat przeznaczy na 
swoje zadania a gmina na miarę możliwości będzie dokładać. Komisja Drogownictwa 
powinna zająć się tym tematem. 
Ad. 17 
Pan Przewodniczący zamknął obrady IV sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie. 
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